
                                          PROTOKÓŁ  Nr IX/2019 

 

z  IX   Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 27 czerwca  2019 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8°° do 12³°. 

          

                Ad.1.  Otwarcia IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój , 

z-cę wójta Piotra Kalitę , skarbnika gminy Zofię Kopeć,  sekretarza gminy Artura Cygana,  

sołtysów  oraz pozostałych gości .   

Kierownicy referatów Urzędu Gminy obecni na Sesji: Edyta Patrzałek, Izabela Kopeć-Ból,  

kierownik GOPS Stefania Bartnik. 

Na sesji obecny był Pan Czesław Maj – dyrektor PGE Dystrybucja O/Busko-Zdrój. 

               Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował,  że ustawowy skład  Rady wynosi 15 

radnych,  w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum  niezbędne do prowadzenia obrad 

Rady Gminy Solec-Zdrój  oraz podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni radni: Teresa Sowula. 

Lista obecności – w załączeniu. 

                Ad.3.  Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek  poinformował, że wprowadza do 

porządku obrad uchwałę w sprawie przekazania skargi jako pkt 9l. Następnie odczytał   

porządek  posiedzenia, który przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

4. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań przez 

radnych. 

5. Przyjęcie Protokołu z VIII  Sesji Rady Gminy. 

6. Wręczenie stypendiów uczniom szkół podstawowych i gimnazjum. 

7. Informacja Wójta Gminy z działalności w  okresie między sesjami. 

8. Debata nad Raportem o stanie Gminy Solec-Zdrój za 2018 r. 

9. Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Solec-Zdrój wotum zaufania,   

b/ w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2018 rok,  

c/ w sprawie zmiany uchwały Nr IV/18/2018 Rady Gminy Solec-Zdrój z dnia 28 grudnia 2018 
r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania w 
Gminie Solec-Zdrój „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023,  
d/ w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze 

inkasa, ustanowienia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,  

e/ w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie i restauratorskie 

zabytkowego kościoła w Świniarach,  

f/ zmieniająca uchwałę  w sprawie przyjęcia statutów sołectw Gminy Solec-Zdrój,  

g/ w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Samorządowego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Solcu-Zdroju,  

h/ w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2019 - 2032,  

i/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok,  

j/ zmieniająca uchwałę w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Solec-Zdrój oraz sołtysów,  

k/ w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie 

gminy Solec-Zdrój.  

l/ uchwała w sprawie przekazania skargi  

10.Wolne wnioski i zapytania. 



11. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poddał proponowany porządek pod głosowanie 

radnych. 

Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych. 

                Ad.4. Radni złożyli do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne  interpelacje. 

                Ad.5. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  VIII Sesji Rady 

Gminy. Protokół uznany został jednogłośnie za przyjęty .                                                                                                                 

                 Ad.6. Wójt Adam Pałys i Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek wręczyli 

uczniom szkół podstawowych i gimnazjum , wyróżniającym się wysokimi osiągnięciami w 

nauce,  stypendia w wysokości 250 zł.  oraz listy gratulacyjne dla ich rodziców. 

                Następnie z-ca Wójta Piotr Kalita zwrócił się do przedstawiciela PGE Dystrybucja z 

wnioskiem, aby przy okazji planowanych prac rewitalizacyjnych w Solcu-Zdroju wymienić 

napowietrzną sieć energii elektrycznej na podziemną linię kablową . 

 Dyrektor Czesław Maj wyjaśnił, że aktualny plan rozwoju na lata 2017 – 2022 nie 

przewiduje w Solcu-Zdroju przebudowy sieci napowietrznej na kablową . Niemniej jednak, 

mając na uwadze planowane w Solcu-Zdroju prace rewitalizacyjne, po rozmowie  z 

dyrektorem generalnym PGE Dystrybucja S.A.,  podjęta została decyzja o zmianie planu 

rozwoju i ujęciu w nim przebudowy sieci.  

Radny Grzegorz Lasak zwrócił się z zapytaniem ,czy możliwe jest zasilenie linii elektrycznej 

w Strażniku poprzez przyłączenie do sieci transformatora doprowadzającego prąd do jednej 

posesji? 

Dyrektor Czesław Maj wyjaśnił, że ma powstać kolejna stacja transformatorowa, która ma 

zasilić sieć. Istniejącą również wartałoby  połączyć z pozostałą siecią. 

Radny Eryk Grabowski: Z uwagi na częste wyłączenia prądu w Wełninie, można by zasilić 

linię dodatkowym transformatorem. 

Pani M. S.: W środku jej działki budowlanej w Solcu-Zdroju  posadowiony jest  słup, co w 

znaczny sposób obniża wartość działki. Czy planowana jest modernizacja tej linii i 

przeniesienie słupa poza obszar zabudowy? 

Dyrektor  Czesław Maj: W przypadku słupów kolidujących możliwa jest przebudowa  na 

wniosek właściciela. 

Wójt Adam Pałys poinformował, że ponowi  wniosek do PGE Dystrybucja o wymianę linii 

elektrycznej w Solcu-Zdroju oraz o dodatkowe zasilenie w Strażniku i oczekuje na 

szczegółową odpowiedź wraz z terminarzem prac.  

                      Ad.7 . Wójt Adam Pałys  przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych 

na VIII Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 16 maja 2019 r., natomiast sprawozdanie z 

działalności Wójta Gminy za okres od 16 maja  2019 r. przedłożyli kierownicy 

poszczególnych referatów. 

Sprawozdania - w załączeniu.      

W nawiązaniu do przedłożonych sprawozdań głos zabrali: 

Radny Eryk Grabowski: 

- W jakim stanie jest wodociąg, który Wójt przejmuje na własność? 

- Przedstawić temat skargi do WSA na wojewódzkiego konserwatora zabytków. 

Wójt Adam Pałys: Wodociąg przejmowany jest od stacji pomiarowej w Zagórzanach, 

znajdującej się na granicy gminy z Nowym Korczynem. Jego stan jest bardzo dobry. 

- Złożona skarga dotyczyła włączenia do wojewódzkiej ewidencji zabytków zespołu 

ruralistycznego wsi i uzdrowiska Solec-Zdrój. 

Radny Grzegorz Lasak:  

- Przedstawić  wniosek o zasiedzenie. 

- Czy kwota 8 200 tys. zł zawiera również wyposażenie sali widowiskowej? 

- Czy podane koszty rozbudowy GCK zawierają koszty wyposażenia? 



- Czy są szacunkowe koszty utrzymania sali widowiskowej i GCK po rozbudowie? 

- Nawiązując do nabycia nieruchomości - jakie są  ceny nieruchomości gruntowych w Solcu-

Zdroju? 

- Przy zbiorniku retencyjnym zrobić punkt , z którego mieszkańcy mogliby czerpać wodę  do 

podlewania ogródków.  

Wójt Adam Pałys: 

- Wniosek o zasiedzenie  dotyczy działki przy ul. Nowowiejskiej na której znajduje się 

przepompownia. Jest to łąka wzdłuż Rzoski o powierzchni 3,73 ha. 

- Przedstawione koszty rozbudowy sali widowiskowej i GCK zawierają koszty wyposażenia 

tych obiektów. 

- Koszty utrzymania sali widowiskowej to kwota 120 tys. zł., przewidywany dochód –  

80 tys. zł. Nie zna kosztów utrzymania GCK. 

- Ceny nieruchomości są wygórowane, co przekłada się na brak sprzedaży. 

- Obecnie poziom wody w zbiorniku jest zbyt niski. Aby uruchomić punkt poboru wody do 

podlewania ogródków, należałoby dokonać przeliczeń, czy zasoby wody byłyby 

wystarczające. 

Radny Eryk Grabowski: 

- Przedstawić radnym dokumentację dotyczącą rewitalizacji po wprowadzeniu poprawek. 

Zorganizować spotkanie Komitetu Rewitalizacyjnego. 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Czy budynki GCK będą architektonicznie i wizualnie dopasowane  do siebie? 

Z-ca Wójta Piotr Kalita:  

- Wewnętrznie budynki będą ze sobą połączone , natomiast elewacje nie będą do siebie 

dopasowane. 

                       Ad.8. Debata nad  Raportem o stanie gminy Solec-Zdrój za 2018 rok. 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Po zapoznaniu się z Raportem uważa, że w części dotyczącej realizacji budżetu Gminy brak 

jest wniosków w zakresie dochody – wydatki. Budżet jest tak skonstruowany, że spłaty 

pożyczek  realizowane są poprzez zaciągnięcie kolejnych kredytów a nie z dochodów 

własnych. 

- Demografia wskazuje na odpływ mieszkańców  z gminy w poszukiwaniu pracy. 

- Zlecić np.  studentom uczelni, opracowanie koncepcji zagospodarowania terenów nie 

objętych rewitalizacją. 

- MPZP w obowiązujących obecnie zapisach nie sprzyja zapotrzebowaniom wszystkich 

mieszkańców, a tym samym nie przyczynia się do dynamicznego rozwoju gminy. 

Konieczne zmiany to: 

- Promować gminę w kraju i za granicą. Korzystając z przynależności do Związku Gmin 

Uzdrowiskowych opracować porządny przewodnik po gminie. 

- Wprowadzić zmiany do MPZP. Opracować koncepcję zagospodarowania terenów nie 

objętych rewitalizacją. 

- Na bieżąco poprawiać uszkodzone znaki drogowe. 

- Działka w centrum Solca-Zdroju  powinna być nabyta przez Gminę i zagospodarowana. 

- Letnie i zimowe utrzymanie dróg powiatowych powinno być w kompetencji Wójta Gminy 

na zasadzie porozumienia z powiatem. 

- Opracować kompleksowy program odnowy rowów. 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Wójt chciał zakupić działkę w centrum Solca-Zdroju, nie był jednak uregulowany jej stan 

prawny. 

Radny Paweł Patrzałek: 



- Raport o stanie Gminy jest dobrze opracowanym dokumentem. Ważną rolę pełni  Gminna 

Strategia Rozwoju opracowana na okres do 2025 roku, która wskazuje kierunki rozwoju 

gminy. Osoby chętne do pracy znajdują ją w istniejących zakładach.  Uważa, że o rozwój i 

właściwą promocję gminy winni zadbać wszyscy przedsiębiorcy. Proponuje, aby 

zorganizować spotkanie  wszystkich przedstawicieli zakładów uzdrowiskowych i 

pensjonatów  i wspólnie opracować kierunki dalszego rozwoju i promocji. Wskazane jest 

opracowanie stosownej broszury promocyjnej. 

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć: 

- Informacje finansowe są prawidłowo opisane zarówno w zakresie dochodów i wydatków jak 

i zaciąganych  pożyczek i kredytów. 

- W poszczególnych latach rozpisane są rozchody. 

- Zwróciła uwagę, że od paru lat radni nie podnoszą stawek podatków, co wpływa na  

wysokość dochodów gminy. 

Zdaniem radnego Grzegorza Lasaka w Raporcie powinny być przedstawione rzetelne 

informacje. 

Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Przyjmuje uwagi pod adresem Raportu, potwierdza, że brakło w nim typowo własnych 

dochodów, ściąganych od mieszkańców.  

- Wystąpi do powiatu z wnioskiem o przekazanie do utrzymania  dróg w Solcu-Zdroju.  

- Wspólnie zostaną  wypracowane kierunki promocji gminy. Opracowany będzie dobry 

przewodnik po gminie.  

- Urządzenia wodno-kanalizacyjne będą robione sukcesywnie do wszystkich mieszkańców. 

- W budżecie na 2020 rok zabezpieczy środki na wprowadzenie zmian w MPZP. 

Radny Eryk Grabowski uważa za słuszne uwagi dotyczące formy przedstawienia budżetu. 

                    Ad.9a/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że uchwała sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Solec-Zdrój wotum zaufania była omawiana na posiedzeniach 

komisji stałych Rady Gminy i otrzymała ich rekomendację. Następnie odczytał projekt 

uchwały. Nikt z radnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr IX/38/2019 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Solec-Zdrój wotum zaufania – 

w załączeniu. 

                        Ad.9b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację. 

Następnie Skarbnik Zofia Kopeć odczytała uchwałę Nr 3030/2019  II Składu Orzekającego  

RIO w Kielcach, pozytywnie opiniującą przedłożone przez Wójta Gminy Solec-Zdrój 

sprawozdania z wykonania budżetu  za 2018 rok.   

       Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Fortuna  przedstawił  wniosek Komisji  o 

udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium w związku  z pozytywną oceną wykonania budżetu 

za 2018 rok.   

       W dalszej kolejności Skarbnik Gminy  przedstawiła  radnym uchwałę Nr 3050/2018 II 

Składu Orzekającego RIO w Kielcach, która zawiera pozytywną opinię wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania budżetu Gminy  za 2018 rok . 



Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały, w związku z czym  została poddana  

pod głosowanie . 

Za udzieleniem absolutorium głosowało 14 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych .  

Uchwała nr IX/39/2019 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z 

tytułu  wykonania budżetu Gminy za 2018 rok – w załączeniu.               

                Ad.9c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 
uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr IV/18/2018 Rady Gminy Solec-Zdrój z dnia 28 
grudnia 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania w Gminie Solec-Zdrój „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, w był 
omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  
uchwałę. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały. 
Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr IX/40/2019 w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/18/2018 Rady Gminy Solec-Zdrój 

z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania w Gminie Solec-Zdrój „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 

– w załączeniu. 

                          Ad.9d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 
uchwały  w sprawie  zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w 
drodze inkasa, ustanowienia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso w był 
omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  
uchwałę. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały. 
Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr IX/41/2019 w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od 

nieruchomości w drodze inkasa, ustanowienia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 

inkaso zmiany uchwały – w załączeniu. 

                           Ad.9e/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 
uchwały  w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie i restauratorskie 
zabytkowego kościoła w Świniarach był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 
rekomendację a następnie odczytał  uchwałę. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do 
uchwały. 
Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr IX/42/2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie i 

restauratorskie zabytkowego kościoła w Świniarach – w załączeniu. 

                            Ad.9f/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 
uchwały  zmieniającej uchwałę  w sprawie przyjęcia statutów sołectw Gminy Solec-Zdrój  w 
był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  
uchwałę. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały. 
Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 



Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr IX/43/2019  zmieniająca uchwałę  w sprawie przyjęcia statutów sołectw Gminy 

Solec-Zdrój  – w załączeniu. 

                              Ad.9g/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 
uchwały  w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 
Samorządowego Gimnazjum im. Jana Pawła II w Solcu-Zdroju  był omawiany na 
posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę. Nikt z 
radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały. 
Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr IX/44/2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego 

Samorządowego Gimnazjum im. Jana Pawła II w Solcu-Zdroju – w załączeniu. 

                           Ad.9h/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2019 - 

2032, był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  

Skarbnik Gmin y Zofia Kopeć poinformowała radnych o zmianach wprowadzonych zarówno 

do WPF jak i tegorocznego budżetu gminy, które powstały po posiedzeniach komisji stałych. 

Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych, 

przeciw  - 1 radny, 

wstrzymało się – 1 radny. 

Uchwała Nr IX/45/2019  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 

lata 2019 - 2032 – w załączeniu. 

                           Ad.9i/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę. 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych, 

przeciw  - 1 radny, 

wstrzymało się – 1 radny 

Uchwała Nr IX/46/2019 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 

– w załączeniu. 

                           Ad.9j/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Solec-Zdrój oraz 

sołtysów był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie 

odczytał  uchwałę. 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 

przeciw  - 0 radny, 

wstrzymało się – 0 radny 

Uchwała Nr IX/47/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Solec-

Zdrój oraz sołtysów   



– w załączeniu. 

                           Ad.9k/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na 

terenie gminy Solec-Zdrój  był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację a następnie odczytał  uchwałę. 

Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że zgłoszony na posiedzeniach komisji wniosek o przeniesienie 

przystanku w Wełninie powinien być przedyskutowany z mieszkańcami, ponieważ odległość 

o którą należałby go przenieść to tylko 270 m. 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 

przeciw  - 0 radny, 

wstrzymało się – 0 radny 

Uchwała Nr IX/48/2019 w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych na terenie gminy Solec-Zdrój    

– w załączeniu. 

                         Ad.9l/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie przekazania skargi był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację a następnie odczytał  uchwałę wraz z uzasadnieniem . Sekretarz  Artur Cygan 

przedstawił procedurę  przekazania skargi do załatwienia według właściwości. 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 

przeciw  - 0 radny, 

wstrzymało się – 0 radny 

Uchwała Nr IX/49/2019 w sprawie przekazania skargi   – w załączeniu. 

                       Ad.10. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Jakie będą podjęte działania zapobiegające podtopieniom, które  niedawno miały miejsce w 

gminie? Czy  będą udrożniane rowy i cieki? 

- Co stało się z pojemnikami PCK na odzież? 

- Przyśpieszyć ustawienie  znaku drogowego w Sułkowicach. 

- Wyprostować znaki drogowe. 

- Zorganizować spotkanie w sprawie rewitalizacji. 

Radny Eryk Grabowski: 

- Podczas ostatnich nawałnic w Wełninie  wylały rowy,  zalane zostały posesje. Należy 

przebudować rowy, zrobić je ze spadkami a właścicieli przepustów zobowiązać do ich 

przebudowy, wskazując im jednocześnie parametry przepustu. 

- Woda zalała uzdrowisko  i boisko w Wełninie. Jakie zadanie ma spełniać zbiornik 

retencyjny, kto odpowiada za regulację zapór? 

- Dlaczego nie ma dostępu do tamy znajdującej się na zbiorniku na terenie uzdrowiska? 

Urządzenie to nie jest własnością uzdrowiska. 

- W strefie  A uzdrowiska hodowane jest ptactwo, między innymi łabędzie, które są ptakami 

chronionymi. 

- Kto odpowiada za pozostawione śmieci przy cmentarzu i ogólnie za porządek na cmentarzu? 

- Obok uzdrowiska usychają kasztanowce, zainteresować się co jest tego powodem. 

- Dlaczego gmina nie prowadzi walki ze szrotówkiem? 

- Na sesji powiatu była mowa o usunięciu 100 kasztanowców. Które i z  jakiego powodu mają 

być usunięte? 

- Zaprowadzić porządek na chodniku przy uzdrowisku , gdzie handlujący zrobili sobie bazar. 



- Na terenie parku gminnego przebywa jeden kamper. 

- Jakie koszty ponosi Gmina z tytułu przynależności do Związku Gmin Uzdrowiskowych? 

- Zorganizować spotkanie Komitetu Rewitalizacyjnego. 

- Odmalować pas wyznaczający drogę rowerową przez Wełnin. 

- Rozprowadzić ankietę dot. oceny usług świadczonych przez przychodnię „Eskulap” i 

doprecyzować gdzie ma być zwrócona. 

Radny Marian Mastaliński: 

- Czy były przeprowadzone pomiary na masztach telekomunikacyjnych? 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Przedstawić radnym w formie prezentacji plan sali widowiskowej. 

- Zakupić lampy oświetlenia ulicznego z przeznaczeniem jako zapasowe na wypadek awarii. 

- Nowe rowy posiadają  przepusty większe niż u prywatnych właścicieli i podczas 

nadmiernych opadów nie ma możliwości prawidłowego odprowadzenia wody. 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Wykosić dokładnie pas drogowy przy drodze Piasek Mały – Solec-Zdrój. 

- Zrobić drogę na Żuków. 

- Co ze ścieżką rowerową ? 

Radny Marcin Nurek: 

- Z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa, jakie stwarza kasztanowiec przy ul. 1 Maja w Solcu-

Zdroju , przyspieszyć jego usunięcie. 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Problem usuwania śmieci pochodzących z cmentarza rozwiązać wspólnie z proboszczem 

parafii. Przykładowo, można wyznaczyć parafianom dni na sprzątanie cmentarza i podstawić 

wówczas samochód na który zbierane będą śmieci i jednocześnie wywiezione. 

- Korzystanie z nieaktualnych map geodezyjnych powoduje, że projektowane są i 

wykonywane niewłaściwej wielkości przepusty. 

Radny Jan  Powroźnik: 

- Czy będzie zrobione światło w Żukowie? 

- Zrobić przepust przy drodze Żuków – Piasek Mały. 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Kiedy będzie wiadomo w jaki sposób zrekompensowane zostaną szkody poniesione podczas 

nawalnych deszczy. 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Poprawić chodnik od ul. Kościuszki w stronę ul. Krakowskiej. 

- Zagospodarować poprzez nasadzenie zieleni, pasy znajdujące się pomiędzy chodnikiem a 

jezdnią przy ul. 1 Maja i Krakowskiej . 

- Wieczorami, nad zalewem mogłaby być puszczana muzyka. 

- Zorganizować  kąpielisko i plażę nad zalewem. 

- Uprzątnąć żwir z pasa rowerowego przy drodze na Zielonki. 

- Przy kawiarni „Artystyczna” w nocy często dochodzi do zakłócania ciszy . Skierować w to 

miejsce patrole. 

- Od mieszkańca Zborowa otrzymał informację, że Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa 

posiada w Zborowie działki budowlane, które mogłyby być przeznaczone na budowę „tanich 

mieszkań”.  Wystąpić do KOWR z zapytaniem czy możliwe jest odkupienie bądź przekazanie 

tych gruntów Gminie.  

Sołtys Wiesław Sowiński: 

- Wspólnie z sąsiednimi gminami domagać się wyczyszczenia i poszerzenia Kanału Strumień.  

Sołtys Rafał Nega: 

- Czy Gmina zablokowała budowę wieży telekomunikacyjnej we Włosnowicach? 

Sołtys Waldemar Korniłowicz: 



- Wyremontować chodnik przy ul. Krakowskiej , Partyzantów i do Zborowa. 

Sołtys Mieczysław Pompa: 

- Brak jest dojazdu do stawu z Żukowie. 

Pan K. F.: 

- Czy będzie powołana komisja do szacowania szkód spowodowanych suszą? 

- Poszerzyć parking przy ośrodku zdrowia. 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Salę konferencyjną wyposażyć w klimatyzację. 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Poprawić nagłośnienie transmitowanych sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek udzielił następujących odpowiedzi: 

- Przy tak dużym napływie wody jaki miał teraz miejsce, trudno jest zapobiec zalewaniu pól 

czy posesji.  Każdy mieszkaniec Wełnina dostał pismo informujące go o konieczności 

wymiany kręgów na przepustach na kręgi o większej przepustowości.   

- Pasy drogowe będą ponownie wykaszane. 

- Na kanale nie kontynuowane są prace konserwacyjne. 

Wójt Gminy Adam Pałys udzielił następujących odpowiedzi: 

- Wody Polskie, które są właścicielami cieków, nie prowadzą żadnych prac konserwacyjnych. 

- Wjazdów na posesje prywatne nie można robić za publiczne pieniądze. 

- Zapyta co stało się z pojemnikami PCK na odzież . 

- Odbędzie się spotkanie Komitetu Rewitalizacyjnego . 

- Deszcze o tak dużych opadach wody  zdarzają się rzadko. Uważa, że nawet wyczyszczone 

rowy nie zapobiegłyby zalaniu pól. 

- Proponuje, aby zaprosić proboszcza parafii Solec-Zdrój na posiedzenie komisji. 

- Kasztanowce są szczepione i należy teraz odczekać z dalszymi zabiegami. 

- Przy parku gminnym ustawiony został zakaz parkowania. 

- Rozważy propozycję zakupu zapasowych lamp oświetleniowych . 

- W chwili obecnej Gmina jest na etapie pozyskiwania pozwoleń niezbędnych do rozpoczęcia 

budowy ścieżki rowerowej. 

- Po rozwiązaniu sprawy dzierżawy oświetlenia ulicznego będzie mogła być kontynuowana 

budowa nowych urządzeń oświetleniowych. 

- Powiat opracowuje projekt chodnika do ul. Krakowskiej i będzie robiony w ramach 

rewitalizacji. 

- Zastanowi się nad zagospodarowaniem pasów przy chodnikach. 

- Wniosek o muzykę nad zalewem przekaże do GCK. 

- Plaża przy zalewie będzie robiona podczas rewitalizacji. Do uruchomienia kąpieliska 

konieczne jest zatrudnienie dwóch ratowników.  

- Wystąpi pisemnie do KOWR z zapytaniem o możliwość pozyskania działek. 

- Klimatyzacja sali będzie robiona podczas termomodernizacji całego budynku. 

- Starosta wydał zezwolenie na budowę wieży we Włosnowicach. Gmina odwołała się od 

decyzji. 

- Przy pomocy pracowników ZGK zrobić dojazd do stawu w Żukowie. 

- Szkody z tytułu suszy nie będą spisywane ponieważ nie została ona oficjalnie ogłoszona. 

- Z parkingu przy ośrodku zdrowia będzie zrobiony drugi wyjazd. 

Wójt Adam Pałys poinformował , że sołtys wsi Zborów Ewa Kulik została wyróżniona w 

konkursie „Sołtys Roku 2018”. 

Sekretarz Artur Cygan zwrócił się do sołtysów z prośbą o rozprowadzenie wśród 

mieszkańców ankiet dot. oceny usług świadczonych prze przychodnię „Eskulap”. Termin 

zwrócenia ankiet wyznaczył na koniec sierpnia br. 



Radny Eryk Grabowski uważa, że gdyby zbiorniki były opróżnione to nie doszłoby do 

wylania wody.  

Wójt Adam Pałys poinformował, że na pozostałe pytania odpowiedzi będą udzielone 

pisemnie. 

           Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia IX Sesji Rady 

Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                     Paweł Patrzałek 


